
Proč? 
Hromadnou dopravu využíváme téměř každý den. Často si neuvědomujeme, že provozem stojí více 

profesí. Nejsou to jen řidiči, na provozu se podílí mnoho lidí, kteří pracují pro naše pohodlí i v noci. Já 

sám bych se rád dozvěděl více o tomto prostředí. Často jsem si říkal: „Jak to asi vypadá ve vozovně? 

Co by se stalo, kdybych na konečné zastávce nevystoupil?“ Posluchače jistě někdy napadlo něco 

podobného. 

Co? 
Audio dokument, bude sledovat, co se děje za bránou vozovny MHD v Brně. První část bude 

zaměřena na prostředí a činnosti jednotlivých zaměstnanců a druhá část by se měla více zaměřit na 

jednoho konkrétního pracovníka a jeho příběh. Celé by se to mělo odehrávat v brzkých hodinách 

ráno, proto se předpokládá, že zaměstnanci nebudou žít v „běžném denním režimu.“ 

Jak? 
Můj plán je oslovit řidiče MHD s tím, jestli by mě nemohl vzít s sebou do depa. Pokud nebude tati 

možnost proveditelná, pokusím se domluvit s někým rovnou na místě. Za předpokladu, že by se mi 

nepodařilo dostat dovnitř ani tímto způsobem, zvážím oslovení tiskové mluvčí. 

Rád bych byl přítomen alespoň na jedné směně a alespoň 2x ve vozovně. Chtěl bych nahrát rozhovor 

s někým, kdo pracuje pro DPMB přes noc a dovolí mi jít do hloubky. Pokusím se najít někoho, komu 

nebude vadit svěřit se se svým osobním životem a jak moc se daří ho kombinovat s prací přes noc. 

Určitě bych zkusil domluvit i nějakou zkušební/služební jízdu a zachytit kouzlo prázdného 

probouzejícího Brna z prázdné tramvaje. 

Záměr 
Dokumentem bych chtěl posluchačům přiblížit, co se děje ve vozovnách po setmění a co všechno 

musí zaměstnanci zvládnout, než mohou vozy opět vyjet do ulic. Tato neviditelná práce se jistě 

zaslouží ocenění, protože by bez ní MHD buď vůbec nejezdila nebo by nemusela být bezpečná. 


